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Mødereferat 
 

 Dato: 16.08.2021 

  

Mødeforum: 
 

LUU Stenhugger 

Dato: 
 

10. august 2021 Tid: 09:00 – 11:30  

Sted: 
 

Learnmark Horsens, Vejlevej 150, 8700 Horsens – lokale 230 

Mødeleder: 
 

Henrik Vang Olsen 

Deltagere: 
 

Henrik Vang Olsen, Peter Michael Jensen, Jan Hemmsen, Henrik Lynggaard Christiansen, Kenn 
Dyrbye, Peter Hjortdal Andersen (til og med punkt 2)  
 

Afbud: 
 

Gert Skov Rasmussen, Per Bonne, Keld Skovly Jensen 

Referent: 
 

Carina Würtz Rolskov 

 
Dagsorden: 
 

1. Godkendelse af referat 
2. Efteruddannelse 
3. Trepartsaftalen - projekttilsagn  
4. AUB-ansøgning - Ansøgningsfrist den 17. august 
5. EURO Skills 2025  
6. Skills 2023 i Høng den 28. – 30. april 
7. Svendeprøveafslutning EUX og EUD - Hvordan stilles eleverne lige ved godkendelse af prøvetegninger? 
8. Skriftsundervisning - Hvordan i fremtiden? 
9. Svendeprøveregulativ 
10. Faste svendeprøver v/ Jan 
11. Beregningsmodel v/ Peter Michael 
12. Stenteknikker 
13. Nyt fra stenhuggerfaget 
14. Nyt fra skolen 

 
 
 
Ad 1)  
Referat godkendt uden bemærkninger.  
 
Ad 2)  
Peter Hjortdal Andersen og Henrik Olsen har været i dialog om udvikling af nye kurser indenfor restaurering og geologi.  
Inden kurserne kan godkendes, skal der findes egnede titler til kurserne. Udvalgets bud er 

• Stenhugger – restaurering 

• Stenhugger - geologi 
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Peter Hjortdal Andersen foreslog afholdelse af kurserne i MasterSkills-ugerne i uge 5 og 6. Der var opbakning i udvalget til 
dette.  
 
Peter Hjortdal Andersen gjorde opmærksom på, at der skal udvikles en test til kurserne. Der skal udvikles 20 spørgsmål 
med fire svarmuligheder. Det kan også være en praktisk prøve.  
 
Der er to gode bud på undervisere, som Peter Hjortdal Andersen tager kontakt til.   
 
De første kurser ønskes afholdt som virksomhedsforlagte kurser. Ved virksomhedsforlagte kurser kan der være plads til 
16 kursister.  
 
Peter Hjortdal Andersen arbejder videre med udbuddet af kurserne.  
 
 
Peter Hjortdal Andersen orienterede om, at der på skolen nu er røgfri skoletid. Det betyder at elever og ansatte ikke må 
ryge i skoletiden – heller ikke udenfor skolens matrikel. Dette gælder også ved virksomhedsforlagte kurser.  
 
Peter Hjortdal Andersen orienterede om, at alle Coronarestriktioner nu er ophævet på skolen.  
Virksomheder, som skal afholde kurser i deres virksomhed, må gerne have egne Coronarestriktioner ved 
virksomhedsforlagte kurser.   
 
 
Ad 3)  
Henrik Olsen orienterede om, at det faglige udvalg har godkendt ansøgningen til trepartsmidler og bevilliget 86.800 kr. 
Bevillingen er gældende fra 1. august 2021 – 30. juni 2022. Målet er at besøge tre skoler og promovere uddannelserne 
stenhugger og stentekniker på skoler, som ikke selv er godkendt. Samtidig skal de åbne lærepladser på Sjælland 
synliggøres.  
 
Jan Hemmsen undersøger om han kan træde til som vikar, når Kenn Dyrbye skal deltage i besøgene på skolerne. 
Per Bonne kunne også være et bud på en vikar. Jan Hemmsen tager kontakt til Per.  
 
Første besøg skal være i efteråret 2021 og de to andre besøg i foråret 2022.  
Peter Michael Jensen bestiller materialer. Kenn Dyrbye laver aftaler med skolerne.  
 
 
Ad 4)  
Der er ny ansøgningsrunde for AUB. 
Der er enighed i udvalget om at der ikke ansøges, da vi netop har fået godkendt trepartsansøgningen.  
 
Ad 5)  
Peter Michael Jensen orienterede, om at der har været bestyrelsesmøde i stenhuggerlauget. Stenhuggerlauget har givet 
udtryk for, at det ikke er urealistisk at skaffe 150.000 kr. Henrik Olsen vil undersøge, om der kan søges fondsmidler.  
 
Henrik Olsen pointerede at stenhuggerkonkurrencen bliver afholdt jf. de meldinger Skills Danmark er kommet med.  
Henrik Olsen ønsker at søge om dispensation for aldersgrænsen.  
 
Henrik Olsen fremlagde et bud på en dommer/træner (Stig Andersen) og en workshopmanager (Kai/Dia-Tool).  
 
 
Ad 6) 
OBS: Det er i april 2022, der er Skills i Høng.  
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Faget vil gerne deltage, som vi kender det. Der skal findes nye elever, som kan deltage. Kenn Dyrbye tager kontakt til 
eleverne. Emil Schannong og Alma Løndal Njah kunne være gode bud.  
 
 
Ad 7)  
Henrik Olsen orienterede om, at der har været lidt udfordringer med hvordan vi gør med EUD og EUX omkring 
godkendelse af svendeprøvetegninger. 
Grundet Corona har der været udfordringer med planlægningen af EUX-tegningerne denne gang. H3 forløbet blev udskudt 
pga. Corona, og det er derfor, der har været en anderledes struktur omkring denne elevs forløb. I dette tilfælde har eleven 
sendt en skitsetegning og fået mulighed for at rentegne to dage på det kommende skoleophold.  
 
Der fulgte en debat i udvalget om mulige måder at afvikle svendeprøven. Konklusionen blev følgende:  
 
En EUX- elevs svendeprøveophold skal have samme varighed som en EUD-elevs. Som det er på nuværende tidspunkt, 
vil det være 9 uger.  
Udvalget ønsker at søge det faglige udvalg om ændring af hovedforløbenes varighed. Udvalget ønsker fremover følgende 
fordeling  

• H1: 8 uger 

• H2: 8 uger 

• H3: 8 uger 

• H4: 6 uger 
En EUD-elev har 30 ugers undervisning. EUX-elever har 24 ugers undervisning.  
Ved en ny strukturændring kan eleverne forberede sin svendeprøve i slutningen af H3, så tegningen er godkendt, når de 
starter på H4. På den måde bliver virksomhederne også involveret i processen. Hvis en elev ikke har en tegning med på 
H4, kan der trækkes fra en af de faste svendeprøver.  
 
Henrik Olsen fremlægger ønsket for det faglige udvalg.  
 
Stenteknikeruddannelsen skal være  

• H1: 6 uger 

• H2: 7 uger 
 
 
Ad 8)  
Henrik Olsen forespurgte på om skriftundervisningen er det rigtige i forhold til hvordan det foregår i virkeligheden?  
Kenn Dyrbye oplyste, at som det foregår nu, undervises der efter to bøger: ”Skriftlære for stenhuggere” og ”Lettercarving 
in stones”. Jan Hemmsen efterlyste opgaver, hvor der hugges skrift efter noget, der er forblæst.  
Kenn Dyrbye tager det med i planlægningen af undervisningen.  
  
Ad 9)  
Den lokale undervisningsplan opdateres med svendeprøveregulativet. Kenn Dyrbye følger op på denne sag.  
 
Ad 10)  
Jan Hemmsen er ved at tegne på flere faste svendeprøver. Der er et sæt, der ligger klar til godkendelse.  
Kenn Dyrbye gav udtryk for at han savner sparring på svendeprøvetegningerne – passer mængden til 60 timer?  
 
Ad 11) 
Udsættes til næste møde.  
 
Ad 12) 
Der er ingen lærlinge. 
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Der var en elev, som gerne vil være stenteknikerlærling, men eleven fik desværre afslag på sine ansøgninger, og er derfor 
skiftet til industriteknikeruddannelsen.  
 
Ad 13) 
Ud fra erfaringerne under Corona-nedlukningen forespurgte Henrik Olsen, om man skal være på skolen alle dage eller om 
et par dage om ugen kunne gøres til fjernundervisning? 
Henrik Lynggaard Christiansen orienterede om, at man fra ministeriets side forventer, at EUD-elever har fysisk fremmøde. 
Udvalget kan godt følge idéen om mere fjernundervisning, men gør samtidig også opmærksom på, at der forsvinder en 
stor pædagogisk vinkel, ligesom eleverne kommer til at mangle sparring og dialog.  
 
Ad 14) 
Henrik Lynggaard Christiansen gav en status fra skolen.  

• Der er fire GF2-elever tilmeldt til augustopstart.  

• Der er to elever, som skal til svendeprøve til september. En EUD-elev og en EUX-elev.  

• Der starter 222 elever på GF1 
 
Skolens CNC-maskine kører desværre ikke endnu, da der er kommet fugt i elektronikken.   
 
 


